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Abstract

        
Up to now it is not known whether the ventricular enlargement in schizophrenics demonstrated by neuroradiological investigations is caused by a general brain atrophy or a more or less selective degeneration of one or several areas. Therefore, the volumes of several parts of the basal ganglia, of the diencephalon and of the limbic system were determined by planimetry of myelin-stained serial sections in post mortem  brains of 14 schizophrenic patients and 13 control cases. The  important limbic structures of the temporal lobe (amygdala, hippocampal formation), the ventricle closely surrounding structures of the diencephalon, and the pallidum internum are significantly smaller in the schizophrenic group, whereas the volumes of the pallidum externum, of the three parts of the striatum (caudatum, putamen, n. accumbens), of the red nucleus, and of the large thalamic cell groups have not significantly changed.


        
 The volume reductions are interpreted as focal degenerative shrinkages of unknown etiology.


      
        
Zusammenfassung

        
Um festzustellen, ob die mit neuroradiologischen Methoden nachgewiesene Ventrikelerweiterung vieler Schizophrener durch eine allgemeine Hirnatrophie oder durch lokal begrenzte  Degenerationsprozesse verursacht ist, wurden in post-mortem Gehirnen von 14 schizophrenen Patienten mit 13 Vergleichsfällen die Volumina mehrerer Teile der Basalganglien, des Zwischenhirns und des limbischen Systems durch Planimetrie von markscheidengefärbten Schnittserien bestimmt.


        
 Die großen limbischen Strukturen des Temporallappens (Mandelkern, Hippocampusformation), die in direkter Nachbarschaft zum 3. Ventrikel liegenden Strukturen und das Pallidum internum sind bei Schizophrenen signifikant kleiner, wohingegen das Pallidum externum, die drei Teile des Striatums  (Caudatum, Putamen, Nc. accumbens), der Nc. ruber und alle großen thalamischen Zellgruppen keine signifikanten Volumenminderungen aufweisen.


        
 Die Volumenreduktionen werden als lokal begrenzte degenerative Schrumpfungen unbekannter Ätiologie interpretiert.
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